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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Mikor kaphatnak adókedvezményt a súlyos 
betegségben szenvedő epilepsziások?" 

Tisztelt Miniszter Úr!
 
A fogyatékossággal küzdő személyek fokozott támogatást kell, hogy élvezzenek az állam részéről.
Ennek egyik megnyilvánulási formája a személyi jövedelemadó személyi kedvezménye, melynek
értelmében külön Korm. rendeletben (335/2009. (XII. 29.)) meghatározott betegségben szenvedők
számára a törvény a mindenkori minimálbér egyharmadának megfelelő mértékű adókedvezményt
biztosít.

Sajnos  sok más  betegséggel  együtt  az  epilepszia,  mint  betegség  mind  a  mai  napig  hiányzik  e
rendeletből, így az ettől  szenvedő honfitársaink számára nem jár ugyanaz a segítség,  mint más,
hasonlóan  súlyos  fogyatékosságban  szenvedők  számára,  nem  vehetnek  igénybe  egy  olyan
adókedvezményt, amit személyi jövedelemadóról szóló törvény biztosít.

Az  epilepszia  körülbelül  minden  századik  gyermeket  és  serdülőt  érinti,  míg  a  felnőttek  közül
minden kétszázadik epilepsziás. Magyarországon mintegy 150 000 embert, illetve családot érint az
epilepszia, és mintegy félmillió embernek lehet életében egyszer vagy többször epilepsziás rohama.

A rendeleti hiányosságra egy szegedi állampolgár hívta fel a figyelmet, aki korábban közel ezer
támogató  aláírással  együtt  megkereste  kétszer  is  a  rendeletet  alkotó  Emberi  Erőforrások
Minisztériumát, Lázár Jánost és Kocsis Mátét is az ügyben.

Mind az EMMI, mind az érintett személyek nyitottak voltak a módosításra, levélben támogatták is a
kezdeményezőt, azonban eddig sem történt semmi.
Az MSZP meggyőződése, hogy mind az epilepsziában szenvedők jelentős száma, mind a betegség



 
tüneteinek gyakran igen súlyos volta, valamint a gyógyszeres kezelés anyagi vonzatai indokolttá
teszik, hogy a betegség a Korm. rendeletbe felvételt nyerjen. Erre való tekintettel országgyűlési
határozati  javaslatot  nyújtottam  be  parlamentnek,  kérve  a  Kormányt,  hogy  haladéktalanul
gondoskodjon az epilepsziának a hivatkozott Korm. rendeletbe való felvételéről és az érintetteknek
az adókedvezményre való jogosultsága visszamenőlegesen, 2021. január 1-től történő biztosítására.

 

Mindezek miatt kérdezem:

1)  Mikor kerül  be  a  hivatkozott  rendeletbe  az  epilepszia,  mint  adókedvezményre jogosító
súlyos fogyatékos betegség?

2)  Mikor kerül  felülvizsgálatra  az  érintett  kormányrendelet,  mely  lehetővé  tenné  további
súlyos  fogyatékos  betegségben  szenvedők  esetében  is,  hogy  rájuk  is  kiterjedjen  az
adókedvezmény?

 

Várom megtisztelő válaszát

 

Szeged, 2021. szeptember 30.
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